

Pu'er University 2023 International Students Admission Brochure

I. About us

Pu'er University (PU) is located in Pu'er City where the city is the traffic hub of Kunming - Bangkok highway in the south of Yunnan province linking three countries, and one river runs through five neighboring countries, also the city is known as 'the tea source of the world, and the tea city of China'. Established in 1977, PU started to enroll students in 1978. In March 2012, approved by the ministry of education, it was upgraded to a comprehensive undergraduate university. It is a demonstration university of applied undergraduate major cultivation and is one project of national universities construction. In 2020, PU successfully passed the qualification assessment of undergraduate teaching conducted by the Ministry of Education of People's Republic of China. In 2022, PU passed smoothly the quality inspection and evaluation of education for international students in China organized by China Education Association for International Exchange.

PU covers an area of 2,053 mu, with an existing construction area of 273,300 square meters that includes 155,600 square meters of teaching and administrative rooms, 81,200 square meters of students' dormitories, and 36,500 square meters of sports fields. The total value of teaching and scientific research instruments and equipment is 94.9615 million yuan. There are 93 experimental training bases on campus, including 4 key laboratories and engineering research centers approved by provincial education department, as well as 6 provincial and ministerial scientific research platforms. The library has a building area of 22,200 square meters, a collection of 1,135,500 paper books, 1,438,200 digital resources, and 18 databases. There are some exhibition halls like Reduction Woodcut Boutique Museum, Biodiversity Science Education Hall (Provincial education base of popularization of science), and the Natural and Ecological Exhibition Hall of Asian Elephant.

The school adheres to implement the strategy of strengthening the school with talents and continuously enhance the construction of talent team. At present, there are 691 teaching and administrative staff including 501 full-time teachers and 123 part-time teachers; 50 staff with senior professional titles and 150 deputy senior professional titles; 499 teachers with doctoral and master's degrees; 26 teachers with various titles, such as distinguished professor of the Yangtze River Scholar, candidate of National High-level Talent Program, teachers enjoying Special Allowance of the State Council, teachers enjoying Special Allowance of Provincial Government, Yunling Scholars, and

Yunling Famous Teachers. PU employs 79 academic leaders and industry experts as visiting professors and distinguished professors. There are 177 full-time teachers with “double-qualified” certificates.

Relaying on geographical advantages, PU strongly promotes open education, and has set up the school of ASEAN Studies to manage international students, and established cooperative relations with more than ten famous universities and scientific research institutes, such as Capital University of Economics and Business, Yunnan University, Minzu University of China, Yunnan Minzu University, Hunan Agricultural University, Southwest University of Political Science & Law, Kunming University of Science and Technology, Kunming branch of China Academy of Science, Xishuangbanna Tropical Botanical Garden of China Academy of Science, etc. The university cooperates with these universities and institutions to train international students at Master’s and Doctoral levels.

II. Undergraduate Program

Students who have graduated from high school may apply for a bachelor’s degree learning. PU has 42 undergraduate majors with five-year length of schooling, of which 1 year is for preparatory students (students who have passed the Chinese proficiency test and reached HSK Level 4 and above do not participate in the preparatory learning). The educational system for undergraduate lasts 4 years.

Name of School	Majors	Duration of Program	Degree
School of Humanity	1.Chinese Literature 2.Chinese International Education 3.History	4 years	Undergraduate
School of Teacher	1.Elementary Education (arts/science)	4 years	Undergraduate

Education	2.Pre-school Education 3.Special Education		
School of Foreign Language and Culture	1.English 2.Business English	4 years	Undergraduate
School of Economic Management	1.Hotel Management 2.Cooking and Nutrition Education 3.Accountancy	4 years	Undergraduate
School of Mathematics and Statistic	1.Mathematics and Applied Mathematics 2.Information and Computer Science 3.Data Science and Big Data Technology 4.Applied Statistics	4 years	Undergraduate
School of Political Science and Law	1.Ethnology 2.Administration Management 3.Science of Law 4.Ideological and Political Education	4 years	Undergraduate

School of Science and Technology	1.Physics 2.Information Management and System 3.Digital Media Technology 4.Architectural Environment and Energy Application 5.Internet of Things Engineering	4 years	Undergraduate
School of Biology and Chemistry	1.Bioscience 2.Chemistry 3.Ecology 4.Traditional Chinese Medicine Resources and Development	4 years	Undergraduate
School of Art	1.Fine Arts 2.Arts and Crafts 3.Musicology 4.Painting	4 years	Undergraduate
School of Physical Education	1.Physical Education 2.Social Sports Guidance and Management	4 years	Undergraduate

School of the ASEAN Studies	1.Lao Language 2.Myanmar Language 3.Thai Language	4 years	Undergraduate
Tea and Coffee College	1.Food Quality and Safety 2.Gardening 3.Tea Science 4.Landscape Architecture 5.Agriculture	4 years	Undergraduate

III. Type of Enrollment

1. Students supported by Yunnan Provincial Government Scholarship

In 2023, PU will enroll international students qualified and supported by “Yunnan Provincial Government Scholarship”, the supporting criteria are: student in preparatory education: 30,000 rmb/year/student; undergraduate student: 35,000 rmb/year/student. Tuition and accommodation fees shall be paid by separately. The fees are: student in preparatory education(Tuition fees,accommodation fees and insurance): 20,000 rmb/year/student; undergraduate student(Tuition fees,accommodation fees and insurance): 24,000 rmb/year/student. The accommodation fee is charged according to the actual conditions of dormitory and the relevant national standards.

International students who apply for “Yunnan Provincial Government Scholarship” are required to apply in accordance with the conditions of the *Yunnan Provincial Government Scholarship Administration Regulations*.

2. Pu'er Municipal Government Scholarship

In 2023, PU will enroll international students supported by “Pu'er Municipal Government Scholarship”. Those students who are qualified will enjoy free tuition fees, accommodation fees on campus and textbook fees. Monthly living allowance including 10 months a year is granted to the students at RMB 600. The unmentioned expenses are for the student’s own account.

Lao Students who apply for “Pu'er Municipal Government Scholarship” should apply to the provincial department of education and department of sports; students from Myanmar, Thailand,

Cambodia, Vietnam and other countries should apply directly to Pu'er University.

3. Simao District Government Scholarship

In 2023, PU will enroll Lao students (only limited to Phôngsali county in Phôngsali province) supported by "Simao District Government Scholarship". Students who are qualified will enjoy free tuition fees, accommodation fees on campus and textbook fees. Monthly living allowance including 10 months a year is granted to the student at RMB 600. The unmentioned expenses are for the student's own account.

Lao students who apply for "Simao District Government Scholarship" should apply directly to the Education and Sport Bureau in Phôngsali county.

4. Pu'er University Scholarship

In 2023, PU will enroll Lao students supported by "Pu'er University Scholarship". Lao students who are qualified will enjoy free tuition fees and accommodation fees on campus. The unmentioned expenses are for the student's own account.

Students who apply for "Pu'er University Scholarship" should apply to Pu'er University.

5. Self-financed student

In 2023, PU plans to enroll international self-financed students from Southeast Asian countries. All the fees are for the student's own account.

Applicants should apply to Pu'er University.

Charge standards:

Student in preparatory education, 1 year learning, total tuition and accommodation fees are 20,000 yuan/year.

Undergraduate student, 4-year learning, total tuition and accommodation fees are 24,000 yuan/year.

International students from financially strapped families in Southeast Asian countries (excluding short-term trainees) can enjoy preferential tuition fees according to PU's regulations, and their standards are as follow:

Student in preparatory education: 5,000 yuan/academic year

Undergraduate student: 6,5000 yuan/academic year

IV. Application Process

1. Application Requirements and Required Materials

(1) Applicants shall be in good health, aged between 18-45, and be willing to abide by the laws

of the People's Republic of China and rules and regulations of Pu'er University.

(2) Scanned copies of the highest degree certificates and transcripts for all courses at the highest academic level (Clearly scanned copies should be sent to specified mailbox when applying; and the original certificates should be provided when student come to school.)

(3) Physical examination record (Clearly scanned copies should be sent to specified mailbox when applying; and the original certificates should be provided when student come to school.)

(4) Scanned copy of passport with valid dates (Clearly scanned copies should be send to specified mailbox when applying; and the original certificates should be provided when student comes to school.)

(5) Financial support guarantee statement (Proof of financial guarantee issued by the bank or immigration office.)

(6) Scanned copy of international Chinese competence (HSK) certificate (students who has no the certificate should join the preparatory learning for one year.)

(7) Certificate of non-criminal record (Clearly scanned copies should be sent to specified mailbox when applying; and the original certificates should be provided when student come to school.)

(8) Colored identification photo with white background; Close up your head and top up your shoulders so that your face takes up 70-80% of the photograph; size is not less than 320*240 pixels with 4:3 aspect ratio; size for the electronic edition is 100-500 KB in JPG format named after the passport number. (Unqualified photograph will not pass the qualification examination. Please follow the requirements strictly and send to the specified mailbox.)

(9) Filling in the application form. (Please see attachment 1, and fill in the form. Please save the electronic form named after the full name of applicant, and send the form together with other application materials to the specified mailbox.)

(10) Letter of commitment should be signed with fingerprint. (Please see attachment 2. The letter should be printed out and then signed with fingerprint. Clearly scanned copies should be sent to specified mailbox when applying; and the original certificates should be provided when student come to school.)

The deadline for submission of materials: 17:00 of China time, October 15th, 2021. Please scan the materials mentioned above as attachments, and send to our mailbox. The subject of the e-mail should be named as "name on passport (English one) + passport number +type of scholarship applied". The specified e-mail address is pexydmxyzs@163.com.

2. Qualification Examination

The school of ASEAN Studies is responsible for examining and verifying application materials

of international students.

3. Admission

After the examination and approval, PU will issue the admission notice and handle the JW 202 form (Visa application form for study)

We will post the JW202 form and letter of admission to the students enrolled. (The school will inform student enrolled before posting. The post fees shall be afforded by student himself around 180-220 Yuan.)

Register

Student shall apply for the study visa with original JW202 form and letter of admission at Chinese consulate in his own country, and register at the school of ASEAN Studies of PU at the opening date of school term with the original application materials.

Contact Information of PU

	Contact person	Office telephone/mobile phone	E-mail address	Wechat number
For students from Laos, Vietnam & Cambodia	Mr. Meng	0086-13378794923	pexydmxyzs@163.com	Say13378791941
	Mr. Cai	0086-879-3012786 0086-15887202507	pexydmxyzs@163.com	THORS_MADE

Pu'er University

Apr 3th, 2023

普洱学院 2023 年来华留学生招生简章

一、学校简介

学校位于中国云南省南部昆曼国际大通道枢纽城市，“一市连三国、一江通五邻”，被誉为“世界茶源 中国茶城”的普洱市。始建于 1977 年，1978 年开始招生，2012 年 3 月经教育部批准升格为省属公办普通本科高校，是云南省应用型本科人才培养示范院校，云南省国门大学建设项目高校。2020 年顺利通过教育部本科教学工作合格评估。2022 年顺利通过中国教育国际交流协会组织的来华留学教育质量评估，

学校占地面积 2053 亩，现有建筑面积 27.33 万平方米，其中教学行政用房 15.56 万平方米，校园宿舍 8.12 万平方米，运动场 3.65 万平方米。教学科研仪器设备总值 9496.15 万元。校内实验实训基地 93 个，其中教育厅高校重点实验室及工程研究中心 4 个，省部级科研平台 6 个。图书馆建筑面积 2.22 万平方米，馆藏纸质图书 113.55 万册，数字资源 143.82 万册，数据库 18 个。建成绝版木刻精品馆、生物多样性科学教育馆（省级科普教育基地）、亚洲象自然生态展馆、民族团结进步教育博物馆等特色馆室。

学校坚持实施人才强校战略，不断加强师资队伍建设。现有教职工 691 名，其中专任教师 501 人，外聘教师 123 人；正高职称 50 人、副高职称 150 人；具有博士、硕士学位的教师 499 人；有长江学者特聘教授、国家高层次人才计划入选者、享受国务院特殊津贴教师、省政府特殊津贴教师、云岭学者、云岭教学名师等各类人才称号教师 26 人。聘请 79 名学术领军人物、行业专家担任客座教授和特聘教授，有 177 名专任教师获得“双师双能型”教师认证。

学校凭借地缘优势强力推进开放办学，与海内外 10 余家大学或科研机构建立了合作关系，成立东盟学院负责外国留学生管理工作，与首都经济贸易大学、云南大学、中央民族大学、云南民族大学、湖南农业大学、西南政法大学、昆明理工大学、中国科学院昆明分院、中国科学院西双版纳热带植物园等国内知名高校、科研院所联合培养硕士、博士层次的留学生。

二、本科专业

具有高中毕业学历者可申请攻读学士学位。学校现有本科专业 42 个，学制 5 年，其中预科生 1 年（通过汉语水平考试达到 HSK 四级及以上学生不参加汉语预备学习），本科学制为 4 年。

学院名称	专业名称	学制	学历
人文学院	1. 汉语言文学 2. 汉语国际教育 3. 历史学	4年	本科
教师教育学院	1. 小学教育(文、理) 2. 学前教育 3. 特殊教育	4年	本科
外国语学院	1. 英语 2. 商务英语	4年	本科
经济管理学院	1. 酒店管理 2. 烹饪营养教育 3. 会计学	4年	本科
数学与统计学院	1. 数学与应用数学 2. 信息与计算科学 3. 数据科学与大数据技术 4. 应用统计学	4年	本科
政法学院	1. 民族学 2. 行政管理 3. 法学 4. 思想政治教育	4年	本科
理工学院	1. 物理学 2. 信息管理与信息系统 3. 数字媒体技术 4. 建筑环境与能源应用 5. 物联网工程	4年	本科
生物与化学学院	1. 生物科学	4年	本科

	2.化学 3.生态学 4.中药资源与开发		
艺术学院	1.美术学 2.工艺美术 3.音乐学 4.绘画	4年	本科
体育学院	1.体育教育 2.社会体育指导与管理	4年	本科
东盟学院	1.老挝语 2.缅甸语 3.泰语	4年	本科
茶叶咖啡学院	1.食品质量与安全 2.园艺 3.茶学 4.园林 5.农学	4年	本科

三、招生类别

1.云南省政府奖学金生

2023 年学校将招收“云南省政府奖学金”来华留学生，符合条件并享受“云南省政府奖学金”资助标准为：预科生：30000 元/年/生；本科生：35000 元/年/生。其学费、住宿费须另行缴纳，收费标准为：预科生学杂费（学费、住宿费、保险费）20000 元/年/生；本科生学杂费（学费、住宿费、保险费）24000 元/年/生。

申请“云南省政府奖学金”的来华留学生，需根据《云南省政府奖学金管理规定》条件申请。

2.普洱市政府奖学金生

2023 年学校将招收“普洱市政府奖学金”外国留学生，符合条件并享受“普洱市政府奖学金”的留学生免交学费、住宿费和教材费，每年发 10 个月生活费，每月生活费 600 元人民币，其他费用自理。

申请“普洱市政府奖学金”的老挝留学生请向本省教育体育厅报名申请。

申请“普洱市政府奖学金”的缅甸、泰国、柬埔寨、越南等国留学生，直接向普洱学院报名申请。

3.思茅区政府奖学金生

2023 年学校招收“思茅区政府奖学金”老挝留学生（限丰沙里省—丰沙里县）。符合条件并享受“思茅区政府奖学金”的留学生免交学费、住宿费和教材费，每年发 10 个月生活费，每月生活费 600 元人民币，其他费用自理。

申请“思茅区政府奖学金”的老挝留学生请向丰沙里省（县）教育体育厅（局）报名申请。

4.普洱学院奖学金生

2023 年学校面向老挝招收“普洱学院奖学金”学生，符合条件并享受“普洱学院奖学金”的留学生免交学费和住宿费，其他费用自理。

申请“普洱学院奖学金”的留学生，请向普洱学院报名申请。

5.自费生

2023 年学校计划面向东南亚国家招收自费留学生，自费生所有费用自理。

申请自费的学生，请向普洱学院报名申请。

收费标准：

预科生，学制 1 年，学费和住宿费总计 20000 元/年。

本科生，学制 4 年，学费和住宿费总计 24000 元/年。

东南亚国家困难家庭的来华留学生（不含短期进修生）可按学校规定优惠学费，其标准如下：

预科生：每学年 5000 元

本科生：每学年 6500 元；

四、申报流程

1. 报名要求及申请材料

(1) 申请者身体健康，年龄在 18-45 岁之间，愿意遵守中华人民共和国法律和普洱学院校规校纪。

(2) 学历证明和成绩单的复印件（申请时提供清晰的扫描件到指定邮箱，到校报到时提供原件）

(3) 体检证明（申请时提供清晰的扫描件到指定邮箱，到校报到时提供原件）

(4) 有效护照复印件（申请时提供清晰的扫描件到指定邮箱，到校报到时提供原件）

(5) 经济担保证明（银行或者移民局出具的经济担保证明）

(6) 国际汉语能力（HSK）证书复印件（无证书需要进入预科班学习，学期为一年）

(7) 无犯罪记录证明（申请时提供清晰的扫描件到指定邮箱，到校报到时提供原件）

(8) 电子版彩色免冠证件照，白色背景无边框，头部占照片尺寸的 2/3，照片尺寸不低于 320*240 像素，高宽比为 4:3，大小为 100-500KB，JPG 格式，以护照号码命名（照片不合规格将无法通过资格审核，请严格按照要求，提供至指定邮箱）

(9) 填写申请人基本信息表（见附件 1，填写电子表格，表格以本人姓名命名，将电子表格和其余申请材料一同发至指定邮箱。）

(10) 承诺书，申请人本人签字、按指纹（见附件 2，须打印出来签字、按手印，申请时提供清晰的扫描件到指定邮箱，到校报到时提供原件）

材料提交截止时间：2023 年 10 月 15 日 17:00，请将上述材料扫描件和电子版整理完善后，以“护照姓名（英文）+护照号+申请的奖学金类型”为邮件主题、上述申请文件作为附件，统一发送到指定邮箱 pexydmxyzs@163.com。

2. 资格审核

东盟学院对留学生申请材料进行审核。

3. 录取

审核通过后，学校签发录取通知书，办理 202 表（学习签证申请表）。

202 表、录取通知书原件将在办理完成后陆续寄送给被录取的学生（寄送前学校会通过邮件通知被录取学生，邮费学生自己支付，约为 180-220 元人民币）。

4.报到

学生携 202 表、录取通知书前往驻本国中国领事馆办理学习签证，然后按通知书上的开学日期携带申请材料原件前往普洱学院东盟学院报到，办理入学手续。

五、普洱学院联系方式

	联系人	电话/手机	邮箱	微信号
申请联系方式	孟选高	0086-1337879492 3	pexydmxyzs@163.com	Say13378791 941
	蔡昱	0086-879-301278 6 0086-1588720250 7	pexydmxyzs@163.com	THORS_MA DE